

СОДЕРЖАНИЕ

ПАТРИАРШИЕ ЭНЦИКЛИКИ. БЛАГОСЛОВИТЕЛЬНЫЕ ГРАМОТЫ

Слово Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II, сказанное в Национальном Кафедральном соборе Вашингтона во время экуменической службы.....	5
Слово Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II, сказанное во время св. литургии	9
Поздравительное послание Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II в связи с праздником Дня республики	12
Проповедь Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II, читанная при освящении церкви св. Архангелов г. Севана.....	13
Проповедь Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II, читанная при освящении церкви св. Иоанна г. Арташата.....	15

РЕЛИГИЕВЕДЕНИЕ

НИКОЛАЙ СЕЛЕЗНЕВ - Христология Ассирийской церкви Востока	19
---	----

ИСТОРИКО-ФИЛОЛОГИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

СИЛЬВА ПАПИКЯН - О лексемах նմր (дар) и շաշնդ (почитать)	49
ДАВИД ГЮРДЖИНЯН - Эпитеты лексемы հայրենիք (родина). Ов. Туманян и другие	55
ЕРДЖАНИК ГЕВОРКЯН, СУСАННА ГЕВОРКЯН - Вопрос как стилистическое средство в произведениях Гарегина Нждэ и литературно-публицистическом наследии	70
РУБЕН МЕЛКОНЯН, АНУШИК МАРТИРОСЯН - Постмодер- нистский “новаторский роман” как провозвестник упадка традиций турецкого политического романа.....	89

СООБЩЕНИЯ

АРХИМАНДРИТ ШАГЕ АНАНЯН - Международная конференция “Церковь и государство в Киликийской Армении. Взгляд изнутри и снаружи” в Первопрестольном св. Эчмиадзине	98
ОВАНЕС БЕЙЛЕРЯН - Сложности при толковании притчи об Управителе в средневековой армянской рукописной традиции	102
АЙК АКОБЯН - Особенности заказа литургий	112
АХАВНИ ЖАМКОЧЯН, ФРИНА БАБАЯН - Раскопки дворцового комплекса мелика Егана в с. Тох	122
АНУШ ЛАЛАЯН - Поиски истины в драме личности.....	137

РЕЦЕНЗИИ. БИБЛИОГРАФИЯ

ЭДУАРД МКРТЧЯН - Гурген Хачатрян. Грабар, Ереван, 2014, 492 с.	143
--	-----

CONTENTS

PONTIFICAL ENCYCLICALS, LETTERS OF BLESSING

Message of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, during the ecumenical service at the National Cathedral of Washington	5
Message of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, during the Divine Liturgy	9
Message of congratulation of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, on the occasion of the Feast of the Republic.....	12
Sermon of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, on the occasion of the consecration of Sts. Archangels Church of Sevan	13
Message of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, on the occasion of the consecration of St. Hovhannes Church of Artashat	15

RELIGIOUS STUDIES

NIKOLAY SELEZNYOV - The Christology of the Assyrian Church of the East	19
---	----

HISTORICAL-PHILOLOGICAL STUDIES

SILVA PAPIKYAN - On words “gift” and “to worship”.....	49
DAVID GYURJINYAN - Epithets of the word “fatherland”: Hovhannes Tumanyan and others	55
YERJANIK GEVORGYAN, SUSANNA GEVORGYAN - Question as a stylistic device in works by Karekin Nezhdeh and in his literary-rhetoric legacy	70
RUBEN MELKONYAN, ANUSHIK MARTIROSYAN - Postmodernist “innovative novel” as a herald of the fall of traditions of Turkish political novels	89

ESSAYS

ARCHIMANDRITE SHAHE ANANYAN - “Church and State in Cilician Armenia: Glance from Inside and Outside” international conference in the Mother See of Holy Etchmiadzin.....	98
HOVHANNES BEYLERYAN - Commentary difficulties of the parable of the Unjust Steward	102
HAYK HAKOBYAN - Peculiarities of ordering Divine Liturgies	112
AGHAVNY ZHAMKOCHYAN, FRINA BABAYAN - Excavations of Melik Yegan’s palace in village Togh.....	122
ANUSH LALAYAN - Search for the truth in the drama of an individual	137

LITERARY REVIEW

EDWARD MEKERTCHYAN - Gourgen Khachatryan, Classical Armenian Language, Yerevan, 2014, 492 pages	143
---	-----

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹԻՒՆ

ՆԱՅԻՐԱՊԵՏԱԿԱՆ ԿՈՆԴԱԿՆԵՐ. ՕՐՆՆՈՒԹԵԱՆ ԳՐԵՐ

Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսի խոսքը Վաշինգտոնի ազգային Մայր Տաճարում Էկումենիկ արարողության ժամանակ.....	5
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսի խոսքը հրեթաց Ս. Պարարագի արարողության.....	9
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսի շնորհավորական ուղերձը Հանրապետության քոնի առիթով.....	12
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսի քարոզը՝ խոսված Սեանի Ս. Նրեշարակապետաց եկեղեցու օծման առիթով.....	13
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսի խոսքը Արարաշարի Ս. Նովհաննես եկեղեցու օծման առիթով.....	15

ԿՐՕՆԱԳԻՏԱԿԱՆ

ՆԻԿՈՒԱՅ ՍԵԼԵՋՆՅՈՎ - Արևելքի Ասորական Եկեղեցու քրիստոսաբանությունը	19
--	----

ՊԱՏՄԱԲԱՆԱՍԻՐԱԿԱՆ

ՍԻՒՎԱ ՊԱՊԻԿՅԱՆ - «Նուր» եւ «պաշտել» բառերի մասին.....	49
ԴԱՎԻԹ ԳՅՈՒՐՋՆՅԱՆ - Հայրենիք բառի մակդիրները. Նովհաննես Թումանյան եւ ուրիշներ.....	55
ԵՐՋԱՆԻԿ ԳԵԻՐԳՅԱՆ, ՍՈՒՍԱՆԱ ԳԵԻՐԳՅԱՆ - Հարցը որպես ոճական միջոց Գարեգին Նժդեհի աշխատություններում եւ գրական-հեղինակական ժառանգության մեջ	70
ՌՈՒԲԵՆ ՄԵԼՔՈՆՅԱՆ, ԱՆՈՒՇԻԿ ՄԱՐՏԻՐՈՍՅԱՆ - Պոստ- մոդեռնիստական «նորարական վեպը» որպես թուրքական քաղաքական վեպի ավանդույթների անկման ազդարար	89

ՆԱԶՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

Տ. ՇԱՆԵ ՎՐԴ. ԱՆԱՆՅԱՆ - «Եկեղեցի եւ պերություն Կիլիկյան Նայասրանում, հայացք ներսից եւ դրսից». միջազգային գիտաժողով Մայր Աթոռ Ս. Էջմիածնում	98
ՆՈՎՆԱՆՆԵՍ ԲԵՅԼԵՐՅԱՆ - «Անիրավ փնտրեր» առակի մեկնության բարդությունները հայ միջնադարյան մարենագրական ավանդության շարակարգում	102
ՆԱՅԿ ՆԱԿՈՐՅԱՆ - Պարարագների պարվիրման առանձնահատկությունները	112
ԱՂԱՎՆԻ ԺԱՄԿՈՉՅԱՆ, ՖԻՆԱ ԲԱԲԱՅԱՆ - Մելիք Եզանի պալարական համակառույցի պեղումները Տոդ գյուղում	122
ԱՆՈՒՇ ԼԱԼԱՅԱՆ - Ճշմարտության որոնումն անհարի դրամայում	137

ԳՐԱԽՕՍՈՒԹԻՒՆ. ՄԱՏԵՆԱԳԻՏՈՒԹԻՒՆ

ԷԴՈՒԱՐԴ ՄԿՐՏՉՅԱՆ - Գորգեն Խաչարյան, Գրաբար, Երևան, 2014, 492 էջ.....	143
--	-----